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Ingen bemærkninger. 

 

 

Der er problemer med at modtage og sende tilflytninger/fraflytninger.  

Det bliver konstateret, at der har været en fejl i Modulus omkring pakke 4 og pakke 5, som er blevet løst 

med en ny verison for nyligt.  

       
                             

                    

             

               

                 
                                               

                                                 



Derudover er der en fejl ift. sanktioner. Denne del behandles under punktet med sanktioner.  

 

 

KMD meddeler, at der bliver taget stilling på et møde i KMD i starten af januar. Herefter kommer der en 

plan. KMD forventer ikke, at der vil gå lang tid, før udviklingen kan prioriteres.  

 

 

                             

                                                             
                     

                                                    
                                                

                                 

                       

                                                          

         
                                                          
                                        

                                               
                                                     



Krifa oplyser, at de har referater tilbage fra 2012, hvis det har interesse.  

Referaterne tilbage til 2012 ligger på hjemmesiden og er indgået i undersøgelsen. 

 

 

 

 

 

                       

                                                              

                                                                               

                           

                                                                     

                                 

                                       

                                                      

                     

                       

                                                                               
                           



 

 

 

 

Der var enighed om, at det vil være godt at få indskrevet i kravspec. Helst med ændringsmarkering, så det 

er muligt at finde det indsatte. 

Aftalt, at DAK indsætter det fremfundne i kravspecen sammen med ændringerne fra punkt 5 og læggger 

som udkast til ny kravspec på hjemmesiden til næste DO-arbejdsgruppemøde. 

 

        
              

                 
                
               
                  

                    
            



 

 

 

Enighed om, at det ikke er en brancheaftale. En opfordring til, hvordan man agerer, når det opstår.  

Der var spørgsmål til indholdet af aftalen fra 14.3.2023. 

Det blev rekapituleret, at det handler om at sharepointløsningen i STAR på sigt skal afskaffes, og at der her 

bliver brug for at ny kasse kan svare på hvor nødvendige timer fundet i DO-timebanken stammer fra.  

                       

                                                                 

                                                        

                                                                         

           

                                                        

                                                                 

                                               

                       

                     

                                                                             
                                                        

                      

                                  

                                                                                    
                  



Ny kasse skal kunne finde tilbage til, hvor/hvilket land lønsedlerne stammer fra. Via vandrejournalen kan ny 

a-kasse se, hvem der er gammel kasse og kontakte dem ift. hvor lønsedlerne stammer fra.  

Så længe der er styr på vandrejournaen, er der derfor ikke noget problem. Spørgsmålet handler derfor ikke 

om DO, men om administration af indplacering på baggrund af EØS-timer.  

 

 

Vendes under pkt. under sanktioner.  

 

                       

                     

                                                                          
                                

                                  

                                                              

                                                              



 

Der var generelt OK til den foreslåede proces fra alle. 

 

 

 

 

 

                       

                
                                                                                  

                                                              
                                                                        

                                                       
                                              
                                                                         

                                              

                     
                   



 

 

 

 

Der var enighed om, at de beskrevne ændringer bør betyde, at diskussionen kan lukkes. Det svarer til, 

hvordan a-kasserne agerer i praksis.  

FOA: Når der skrives nyt ind i kravspec. vil det være en stor hjælp, at det laves som ændringsmarkeringer, 

så det er tydeligt for alle a-kasserne, hvad der er ændret.  

                                             

                                                               
                                                              
                                            



DAK: Det sendes ud med ændringsmarkeringer.  

 

 

 

 

 

 

                                    

                                          

                                       

                                          

                            

               
           
             

            
    

           
    

                                      
          

                            
       
        

                            
                         
                             

              
             

               
                

            

                                                   
                                      

                        

                           
                                                   

                             
                   
     
                        
                       

             
                      

             

                       

                             
        

                              

                                          
                 

              
             

      
             

                    

                    
              
             

            

                                                   
                                                

                          

                       
                       

           
           

              

                               
                         

             
        

                             

                             
            

                   
              
             

         
         

                                                                  

                                      



 

 

 

 

 

 

 

                              

                                 

                              
                          
                                                           
                                      
                                                                      
                                                
                                                  
                             
                                                 

                                 
                                                                           
                                        

                                                                                        



 

Krifa: Hvad med resttimer? (Se næste slide) 

 

 

DAK: Hvis medlemmet ikke har arbejdet sig ud af karantænen, kan man blive nødt til at kontakte den gamle 

a-kasse for at få styr på karantænens resttimer. Det er der ikke noget nyt i, da det også var nødvendigt med 

DO. Kun relevant, hvis medlemmet beder om ydelser. 

                                    
                   
                                                                                       

                                                                                
                                               

                                                                          
                                                               
                                                                                 
                                                                                     

                                                                                
                                                                             
          

                                    
                   
                                                                          

                                                                
                               

                                                                    
                                   

                                                              
              

                                                                        
                                                                
                        

                                                                        
                                            



Oplysningerne kan alternativt hentes i FLEUR, hvor det fremgår, hvor mange karantænetimer, der er 

trukket. Hvis man har et system, der kan hente disse data.  

Modulus har adgang til FLEUR-data.  

Føniks kunder kan ikke på nuværende tidspunkt. DSA kan dog alligevel.  

FOA indlæser FLEUR-data.  

 

 

Sanktioner er en del af pakke 1, 2, 3 og 4 (ifølge kravspec) 

Modulus:  

DFH sender umiddelbart som eneste kasse nye sanktioner med for at være helt sikre på, at det kommer 

med. 

NC: Der er ikke foretaget ændringer ift. DO. Mener vi blev enige om, at vi ikke foretog ændringer, før vi så, 

det fungerer. 

DAK: Ikke at handle kan godt have en effekt.  

Moduluskasser gør det lidt forskelligt ud fra tilbagemeldingerne. Nogle har oprettet nye begrænsninger og 

sanktioner, men som ikke sendes i DO. Andre har ikke oprettet nye sanktioner og sender derfor som 

normalt, hvilket betyder de gamle sanktioner. 

Føniks: 

3F: Der sendes ikke oplysninger om sanktioner i DO. Modtages heller ikke.  

Frie: Afventer svar fra KMD. Ved pt. ikke hvordan det fungerer. 

                                    

                                                                 

                                                                       

                                                                      

                                         



KMD: Der er ikke tilrettet noget. De nye sanktioner kommer ikke med i DO, men de gamle gør.  

FOA: Har ikke undersøgt.  

ASE: Kan ikke svare helt sikkert.  

Spørgsmål fra DAK: Ønsker vi at dobbelttjekke, om sanktionerne i DFDG stemmer? Der gøres umiddelbart 

noget forskelligt i a-kasserne. Det vil måske give mening at teste på sanktioner sendt fra DFH, da det virker 

til, at de er de eneste, der også sender nye sanktioner med i DO. Meningen er ikke, at der på den lange 

bane skal sendes nye sanktioner med i DO.   

CA tjekker op på det i starten af januar. Alle andre kasser formoder, at det fungerer og kontrollerer derfor 

ikke.  

Driftsfejl omkring sanktioner pt: Problemet består i, at der i kravspec står, at det er obligatorisk at svare ja 

eller nej til karantæner i DO, hvorfor indlæsningen fejler i Modulus, når der hverken er ja eller nej. Ifølge NC 

sendes der i hvert fald blankt fra Føniks kasser (15, 76 og 83), hvorfor tilflytninger fra de kasser fejler. Der 

bliver henvist til, at aftalen var, at der ikke skulle sendes noget, da der fremadrettet skulle hentes fra DFDG. 

Imidlertid er kravspec ikke ændret endnu.  

NC: Fejler i alle Modulus a-kasser, når der tilflyttes fra Føniks-kasser. Burde derfor fungere, når der 

overflyttes fra Modulus til Modulus.  

Konklusion: Fejl skal rettes – hvad løsningen består i, skal afklares. NC undersøger nærmere og sender 

noget til DAK hurtigst muligt.  

 

 

 

 



 

 

 

 

 

Fuldautomatiseret i FOA + Føniks.  

MIA: Ingen fuldautomatisering i AKA-IT. Projekt er sat i værk.  



Modulus: Forskellig fra a-kasse til a-kasse. Automatiseret i nogle a-kasser. Manuelt i andre.  

Ase kan ikke svare.  

[ASE har mødet oplyst, at de pt. Ikke indlæser fuldautomatisk, men er i gang med implementere det.] 

Lederne problematiserede, at de ofte modtog uafklarede lønsedler.  

DAK: Fastslog at det følger af aftalen, at uafklarede lønsedler skal sendes med DO-timebanken, hvis de af en 

karakter, hvor de ville kunne indgå på genoptjeningskontoen, såfremt de var godkendte. Årsagen er at a-

kassen ikke er pligtig til at lave overflødigt arbejde og det først er nødvendigt at få afklaret de uafklarede 

lønsedler 3 måneder før forventet udløb eller ved overgang til forlænget dp-ret.  

Frie: Oplever, at der ikke sendes selvstændig timer med ASE. ASE undersøger. 

 

 

 

 

                                            

                                                            
                             

                   



 

 

 

 

 

 

 

                                            

                                                                          
                                                 
                    
            

                                 
                                    

                  

                                                             
                                              

                                            

                                                                  
                                            

                                   
                                                                         
            

                                                                       
                                                                                   
             
                                                                       

                                                                    



 

Da A012 ikke var indført fra startet af fortrydelsesordningen, så forekommer der medlemmer på 

fortrydelsesordningen, hvor feltet ikke nødvendigvis er modtaget udfyldt fra fraflyttende kasse. Det vi til 

gengæld er helt sikre på, er at der er styr på bidragsbetalingen i vandrejournalen.  

Moduluskasser: Skal bruge en dato på fortydelsesordningen. Modulus vil ikke tilflytte et medlem, hvis der 

ikke er registreret fortrydelsesordning. Det er derfor ikke tilstrækkeligt for Modulus-kasserne at kigge i 

vandrejournalen. Kræver udfyldt A0012 for at tilmelde fortrydelsesordning. Er derfor nødsaget til at 

kontakte fraflytterkassen for at få dem til at sende igen. En udfordring ved pakke 1 og 2 – kun i forbindelse 

med overflytninger.  

Flere Moduluskasser løser det ved at læse datoen for tilmeldingen på vandreblanketten og sætte den ind 

ved fortrydelsesordningen i forbindelse med tilflytningen.  

Konklusion: Det kan læses på vandreblanketten og påføres manuelt ved tilflytninger. 

 

 

                                            

                                                           
                       

                                                             
                                                             
                                                 
                                         

                                                    



 

 

 

 

 

 

 

                                    

                                                                        
           

                                                                     

                                                                                
                                              
                                                                                    
                                                                          
           

                                    

                                                                       
                        

                                                                                
             

                                                                                
                                                                           
                                                                         
                        

                                                                                
                                                                                 
                                                                    



 

 

 

 

Feltet kan ikke bruges alene.  

Metal + CA: Bruger ikke feltet. Sender medlemmet et forbeholdsbrev. Har aldrig modtaget noget fra en 

anden a-kasse på, at gæld til tidligere kasse skal inddrages.  

                                    

                                                                 
                                                                      

                           
                                                                        

                                                                   

                                                                                 
                                                  

                                                             
                                                                                   

                                    

                                                                          
                  

                                                    

                                                                       



DAK: Skal feltet måske deaktiveres? Det tager vi med, når vi på et tidspunkt skal snakke om, hvad der skal 

deaktiveres. 

Konklusion: Bred enighed om, at processen fungerer som beskrevet, og at der selvfølgeig gives besked på 

slettetidspunktet.  

 

 

 

BUPL: Har fået oplyst af NC, at de skiftede 23.11. Undersøger igen.  

                        
                             

                            
           
           
                       
           
          
             
           
            
           
           
           

                          
                      
           
            
             
           
          
                   
               
            
                  
          
         

         
         



 

Ønske om, at der ikke ligger møder oven i dagpengekørsler i slutningen af måneden. Nye mødedatoer 

sendes ud med referatet.  

[De ændrede datoer bliver 

• Onsdag den 6. marts kl. 10-11:30 

• Onsdag den 12. juni kl.  10-11:30 

• Onsdag den 11. september kl.  10-11:30  

• Onsdag den 4. december kl.  10-11:30] 

 

 

                                       

        

                                 
                                
                                      
                                     



 

             

                          

            


